
 
 

Dato: 31. august 2023  
Tidspunkt: kl. 17.00-19.00 
Mødeleder: Majbritt 
Ordstyrer/tidsstyrer:  
 
 

Deltagere: Nathalie Albrechtsen, Majbritt Risager Knudsen, Nanna 
Hyldgaard Christoffersen, Jens Drustrup Thomsen, Sisse Søndergaard 
Larsson, Kirsten Bøjstrup, Nanna Dam, Henrik Johnsen, Peter Sørensen, 
Søren Jeppesen, Thomas Ravn Monjezi  
 
Fraværende:      
Nathalie Albrechtsen og Jens Drustrup  
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der 
særlige ansvarlige, gæster og er det til 
orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, angivelse 
af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

1. 
 

Velkomst 
Valg af ordstyrer og 
tidsstyrer. 
 
 
Referat godkendes efter 
hvert punkt. 
Hele referatet udskrives og 
underskrives efter mødet 
jf. vores forretningsorden. 
 
 

2 min Ordstyrer: Majbritt – Søren når Majbritt har punkter på.  
 
Tidsstyrer: Kollektiv tidsstyring 
 
 
Det blev aftalt på et tidligere møde, at vi skulle ændre 
forretningsordenen, så referat ikke skal udskrives. Det er ikke blevet 
ændret til dagens møde, men det bliver det til næste møde.  
 
  

2. Det kommunale budget i 
høring 
Høringsmaterialet 
videresendes i særskilt mail, 
når det kommer fra 
forvaltningen. 
Udkast til høringssvar 
rundsendes før mødet 
(B) 
 

25 min Der er udarbejdet høringssvar til følgende forslag i kataloget for 
budget 24: 
 
 

Børne- og familieudvalgets område 
Skolebestyrelsen noterer med tilfredshed, at skole- og 
dagtilbudsområdet stort set ikke bliver ramt af yderligere 
besparelser i forbindelse med budget 24, hvilket vi hermed 
kvitterer for.  
Vi vil ikke undlade at bemærke, at vores område også allerede 
har bidraget både ved budgettjek og ved de kompenserende 
besparelser. Budgettjekket bidrager med 2,562 millioner I 2023 
og 2,9 millioner i 2024, mens de kompenserende besparelser 
giver et provenu på 360.000,- i 23 stigende til 2 millioner i 24. 
 
04.OS.06 Rammebesparelse Fritidspas 
Skolebestyrelsen vil fraråde denne besparelse, da det netop – 
som påpeget i uddybningen af forslaget – er vigtigt at give alle 
børn og unge lige muligheder for at være med i et fællesskab 
også i fritiden. Denne besparelse vil ramme de børn og familier, 
der i forvejen har mindst. 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 



 
 
15.OS.01 Reduktion af teknisk servicepersonale 
Skolebestyrelsen mener, at fortsatte besparelser på dette 
område medfører forringet vedligehold og længere responstid, 
når opgaver skal løses. 
Skolebestyrelsen mener, at det er vigtigt, at skole og SI fremstår 
vedligeholdte og i orden, da der er mange medfortællinger til 
børnene. En indbydende, lækker og godt vedligeholdt 
bygningsmasse indikerer overfor børnene, at de værdsatte og 
vigtige. Manglende vedligehold fortæller det modsatte. 
 
Høringssvarene indsendes.  

3. Skolebestyrelsens 
årsberetning 
Hvilke 
skolebestyrelsesmedlemmer 
kan deltage i de kommende 
forældremøder? 
Fase 1: 6.sept. 
HUS 1: 13. sept. 
Fase 2: 20. sept. 
HUS 2: 27. sept. 
Hvordan skal vi rent 
praktisk levere 
beretningen? 
Hvilke temaer skal omtales? 
Majbritt laver udkast. 
(B) 
 

25 min  
Majbritt foreslår at hun deltager på samtlige møder.  
Her vil hun fortælle om, hvad bestyrelsen har arbejdet med, hvad de 
vil arbejde videre med, samt hvad skolebestyrelsesarbejdet 
indeholder generelt.  
Her også bestyrelsens placering i skolens hierarki samt pjecen fra 
skole og forældre.  
 
Temaer:  
- SI-omorganisering  
- Skolefoto   
- Høringssvar budgettjek  
- Info om suppleringsvalg i HUS 1 + HUS 2 
- Høringssvar budget 24  
 

Børne- og familieudvalgets område 
04.OS.06 Rammebesparelse Fritidspas 
15.OS.01 Reduktion af teknisk servicepersonale 
 
 
 

4. Drøftelse af udkast til nyt 
princip om ”forældres 
deltagelse i skolens liv” 
Udkast udsendes med 
dagsordenen, så der er 
mulighed for, at I kan 
orientere jer i det inden 
mødet. 
(D) 

25 min Udkastet gennemlæses og drøftes.  
 
Der summes over formuleringerne, og så kommer punktet på som 
beslutningspunkt på næste møde. 

5. Drøftelse af udkast til nyt 
princip om ”skolerejser, 
lejrskoler og 
klassekasser” 
Udkast udsendes med 
dagsordenen så der er 
mulighed for, at I kan 
orientere jer i det inden 
mødet. 
(D) 

25 min Udkastet drøftes.  
 
Ønskede tilføjelser:  

- Bibeholde skolerejse i 9. klasse. 
- Lejrskole i 5./6. klasse  
- Varigheden af skolerejsen kan variere. 
- Arbejde henimod at forældrenes kontakter bringes i spil. 

Eksempelvis overnatning på andre skoler, sportsforeninger 
og meget mere. Noget der kan være med til at nedbringe 
udgifterne.  



 
  

Der vælges gennemgang af punktet ”Klassekassen” fra det 
nuværende princip til de forestående forældremøder.  
Når det nye udkast er vedtaget i bestyrelsen, formidles det videre til 
forældrerådene og eventuelt elever fra klasserne.  
 
 

6. Aflevering af børn via 
Vestergaardsvej. 
Kirsten informerer om, 
hvad hun ved lige nu. 
 

10 min Kirsten har søgt mere viden omkring muligheden for at lukke 
indkørslen ved Vestergaardsvej og præsenterer sine fund for 
bestyrelsen.  
 
Der er brug for at drøfte forslaget yderligere i skolebestyrelsen.  
Kirsten sender materialet til Søren, som sender det ud.  
  

7. Mobilfri skole 
Indledende teaser fra 
Majbritt 
 

10 min Majbritt teaser og deler nedenstående link:  
https://digitaldannelse.org/vidensbase/mobilfri-skole/ 
 
Der gøres opmærksom på skolens princip for brug af mobiltelefon.  
 
Der er så småt taget hul på dialog omkring emnet.   
 
 
 
 
 
 
 
 

8.  Godkendelse af referat 
 

2 min Referatet godkendes 

 Punkter til kommende 
møder: 
- forældresamarbejde 
-sociale medier/branding 
af skolen 
 

  

 

 

https://digitaldannelse.org/vidensbase/mobilfri-skole/

